
1 
 

P r o t o k ó ł    Nr  LIX/2024 
 

z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

z  dnia  30  stycznia  2024  roku 

odbytej w sali posiedzeń 

Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim 

w  godzinach  od  900  do  1020 

 

Otwarcia LIX sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim dokonał 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak.  

Stwierdził, że na stan ogólny 15 radnych w obradach LIX sesji 
uczestniczy 13 radnych (jeden radny dołączył w trakcie sesji), co stanowi 
quorum uprawniające Radę Miejską do podejmowania uchwał.  

Następnie powitał wszystkie osoby uczestniczące w sesji oraz 
przedstawił proponowany porządek obrad. 
 

Porządek obrad LIX Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim:   
  1. Otwarcie sesji: 

a/ stwierdzenie quorum 
b/ przedstawienie porządku obrad 

 

2. Przyjęcie protokołu z LVIII sesji Rady Miejskiej. 
 

3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 
a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik      
b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały Nr LIX/409/2024 
 

5. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim              
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2024.  

a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik             

      b/ dyskusja 
      c/ podjęcie uchwały Nr LIX/410/2024 

 
6. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do ceny wody dla odbiorców usług.   

a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik   

b/ dyskusja 
c/ podjęcie uchwały Nr LIX/411/2024 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Sępoleńskiemu. 

a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik      
b/ dyskusja 
c/ podjęcie uchwały Nr LIX/412/2024 

 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu umarzania, odraczania lub 
rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 
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cywilnoprawny przypadających Gminie Kamień Krajeński lub jednostkom 

organizacyjnym.     
a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik        

b/ dyskusja 
c/ podjęcie uchwały Nr LIX/413/2024 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na 
dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła w ramach ograniczania 
niskiej emisji na terenie gminy Kamień Krajeński.        

      a/ wprowadzenie do tematu – Inspektor         
b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały Nr LIX/414/2024 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju               

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 
2024-2026. 

a/ wprowadzenie do tematu – Inspektor          
b/ dyskusja 
c/ podjęcie uchwały Nr LIX/415/2024 

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności stałych 
komisji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim za 2023 rok. 

a/ wprowadzenie do tematu – Przewodniczący Rady Miejskiej  
b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały Nr LIX/416/2024   
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady 

Miejskiej na 2024 rok. 
      a/ wprowadzenie do tematu – Przewodniczący Rady Miejskiej    

b/ dyskusja 
c/ podjęcie uchwały Nr LIX/417/2024  

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej               
w Kamieniu Krajeńskim na 2024 rok. 
 a/ wprowadzenie do tematu – Przewodniczący Rady Miejskiej    

 b/ dyskusja 
 c/ podjęcie uchwały Nr LIX/418/2024   

 
14. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące. 
 

15. Zamknięcie obrad sesji.   
 

Radni jednogłośnie 13 głosami za przyjęciem przedstawionego porządku 

obrad (imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji). 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Kazimierz 

Warylak stwierdził, że Rada Miejska na LIX sesji obradować będzie wg 
przedstawionego porządku obrad.     
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Ad.2. Przyjęcie protokołu z LVIII sesji Rady Miejskiej. 

 
Radni jednogłośnie 14 głosami za przyjęciem protokołu z LVIII sesji Rady 

Miejskiej.  
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 

Ad.3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Informacja z działalności w okresie międzysesyjnym – w załączeniu do 

protokołu z sesji. 
 

  W przedmiotowym punkcie Burmistrz Wojciech Głomski odczytał  
odpowiedź Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa OT w Bydgoszczy na 
wniosek dotyczący pałacu w Radzimiu zgłoszony przez Wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej Pana Bogdana Januszewskiego. 
 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad. 
 
Ad.4. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy Kamień 

Krajeński – Piotr Gustyn. 
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr LIX/409/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
30 stycznia 2024 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński, podjęta została jednogłośnie 
14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Ad.5. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy Kamień 

Krajeński – Piotr Gustyn. 
 
Radna Natalia Marciniak podkreśliła, że zgłaszała się do dyskusji w 3 punkcie 

porządku obrad. Zapytała czy radni mogą się zgłaszać i mieć uwagi do tego 
punktu.  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak odpowiedział, że można się 
zgłaszać. 

 
Radna Natalia Marciniak odniosła się do zadania dotyczącego miejsca 
rekreacji w Dużej Cerkwicy. Pan Burmistrz wspomniał, że zostanie złożony 

wniosek o doposażenie tego miejsca. Zapytała gdzie i kiedy będzie składany 
ten wniosek oraz jaki zakres będzie obejmował. Zapytała również czy będzie to 

dokończenie całego projektu czy może jakiś kolejny etap.  
 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że pojawiła się możliwość 

dofinansowania z Urzędu Marszałkowskiego i zostanie złożony wniosek na 
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uzupełnienie doposażenia placu zabaw na tyle na ile będzie to możliwe. 

Nadmienił, że prace zostały ograniczone, przez co nie udało się zrealizować 
części zadań zawartych w projekcie. Dodał, że pierwszy etap inwestycji jest 

ukończony i będą czynione starania o pozyskanie kolejnych środków na 
uzupełnienie doposażenia tego miejsca, aby zgodnie z projektem mogło to 
zostać skończone.   

 Następnie Burmistrz zachęcił radnych do obejrzenia miejsca rekreacji   
w Dużej Cerkwicy. Ponownie podkreślił, że czynione będą starania, aby ten 
plac zabaw był systematycznie uzupełniany.   

 
Radna Natalia Marciniak zapytała czy plac zabaw w Dużej Cerkwicy zostanie 

uzupełniony i ukończony. 
 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że na ile będzie możliwe pozyskanie 

środków na tyle zostanie uzupełniony. 
 

Radna Natalia Marciniak nawiązała również do zadania dotyczącego budowy 
żłobka w Kamieniu Krajeńskim. Zapytała czego dotyczyło spotkanie 
wspomniane przez Pana Burmistrza i na jakim jest to etapie. 

 
Burmistrz Wojciech Głomski poinformował, że odbyło się już jedno spotkanie 
w tej sprawie i jutro odbędzie się kolejne, na którym zostanie omówiony 

projekt. Zaznaczył, że niebawem będzie trzeba aplikować o środki na to 
zadanie.  

 
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 
Uchwała Nr LIX/410/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
30 stycznia 2024 roku zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2024, podjęta została jednogłośnie 14 głosami za 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 

Ad.6. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy Kamień 
Krajeński – Piotr Gustyn. 

 

Radna Natalia Marciniak powtórzyła to o czym mówiła już podczas komisji, że 
wrzutka dotycząca dopłat do wody to jest „wyborcza kiełbasa”. Podkreśliła, że 
w latach ubiegłych radni niejednokrotnie prosili, aby dopłaty do wody się 

pojawiły. Wspomniała, że wnioskowała i dopytywała o to. W tej sprawie radny 
Grzegorz Szymanowicz składał interpelację. Zaznaczyła, że Pan Burmistrz za 
każdym razem mówił, że nie ma takiej potrzeby i takiej dopłaty nie będzie. 

Nadmieniła, że zwracała uwagę na rodziny wielodzietne, a w szczególności na 
seniorów, którzy mają najtrudniejszą sytuację i wprowadzenie dopłat do wody 

miało być dla nich wsparciem. Przypomniała słowa Pana Burmistrza, że 
rodziny wielodzietne mają 500+ i nie zostaną przyznane inne dopłaty dla 
żadnej grupy społecznej w gminie. Zaznaczyła, że dziwi ją to, że wprowadzenie 
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dopłat do wody pojawia się na 2 miesiące przed wyborami. Zapytała Pana 

Burmistrza gdzie był wcześniej i dlaczego teraz to się pojawia. 
 

Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że urząd jest wykonawcą uchwał 
radnej. Zaznaczył, że szkoda, że nie zadziałała na tyle skutecznie, że Rada nie 
przegłosowała i nie przydzieliła tych dopłat.  

 
Radna Natalia Marciniak przypomniała słowa Pana Burmistrza 
wypowiedziane na komisji, że radni wnioskowali o to, aby zdjąć dopłaty do 

wody, co jest nieprawdą. Podkreśliła, że Pan Burmistrz jest osobą dorosłą                 
i powinien brać odpowiedzialność za swoje słowa. Zwróciła uwagę, że 

wskazany został jeden radny Pan Bogdan Januszewski. Zapytała jak to jest, 
że jeden radny składa wniosek, o którym nie wszyscy radni wiedzą i jest to od 
razu przegłosowywane. Stwierdziła, że chyba było jakieś potajemne 

głosowanie. Podkreśliła, że są interpelacje, wnioski, uwagi innych radnych i to 
nie jest brane pod uwagę. Radna nie rozumie standardów obowiązujących             

w gminie. Jeden wniosek, o którym nikt nie wie jest przegłosowywany, a inne 
głosy są bagatelizowane.  
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że radna żyje chyba na zupełnie 
innym świecie, ponieważ burmistrz jest organem wykonawczym. Jeżeli Rada 
przydzieli dopłaty to urząd nie ma prawa tego odrzucić. Poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Pana Bogdana Januszewskiego                 
o zabranie głosu w tej sprawie. Podkreślił, że Rada przegłosowała kwestię 

dopłat do wody. Urząd jest wykonawcą poleceń Rady. Radnym przedstawiane 
są problemy i prośby, natomiast Rada przegłosowuje, akceptuje lub odrzuca. 
Poprosił, aby nie zrzucać wszystkiego na jego osobę. 

 
Radna Natalia Marciniak stwierdziła, że jeżeli Pan Burmistrz nadal twierdzi, 

że był taki wniosek i został przegłosowany przez radnych to chciałaby go 
zobaczyć i wiedzieć kto nad nim głosował. Następnie stwierdziła, że dopłaty 
mogły być inicjatywą Pana Burmistrza. Podkreśliła, że za każdym razem jak 

radni o tym mówili i apelowali, żeby Pan Burmistrz wprowadził te dopłaty to 
mógł odpowiedzieć na apele radnych, ale tego nie robił.  
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że radna miała również możliwość 
zgłoszenia, przegłosowania i przekonania Rady do tych dopłat. Prosił, aby nie 

zrzucać wszystkiego na organ wykonawczy.  
 
Radna Natalia Marciniak stwierdziła, że w tej chwili jest to już polemika, która 

nie ma sensu. Podkreśliła, że wnioski składała podczas komisji i sesji, ale Pan 
Burmistrz nie reagował.  
 

Radny Bogdan Januszewski odpowiedział, że od początku bycia w Radzie 
Miejskiej uważał, że tych dopłat nie powinno być, a środki te wolałby widzieć 

w inwestycjach. Przypomniał, że wstrzymał się od głosu, a sprawa tych dopłat 
głosowana była podczas komisji. Stwierdził, że w tej chwili nie jest przeciwny 
dopłatom, ale ich też nie popiera. Nadmienił, że środki w wysokości 70 tys. zł 

wolałby, aby zostały przeznaczone na remont dachu budynku świetlicy                     
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w Dużej Cerkwicy. Stwierdził, że tylko jego głos był przeciwny, a większość 

radnych uznała, aby wprowadzić dopłaty do wody i jego wniosek nie uzyskał 
poparcia.   

 
Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że Prezes ZGKiM Sp. z o.o.                              
w Kamieniu Krajeńskim składał wniosek o ustalenie taryfy za wodę do Wód 

Polskich, które zasugerowały, aby Rada Miejska wraz z organem 
wykonawczym przychyliła się do wprowadzenia jakichkolwiek dopłat do wody. 
Zwrócił uwagę, że m.in. to spowodowało, że te dopłaty zostały teraz 

wprowadzone. Dodał, że cieszy się, że będzie można dopłacić mieszkańcom do 
wody.  

 
Radna Natalia Marciniak stwierdziła, że jedna osoba wnioskowała o zdjęcie 
dopłat do wody i Pan Burmistrz kierował się zdaniem jednej osoby.  

 
Radny Jacek Kucharski dodał, że należy zwrócić uwagę o jakich środkach jest 

mowa. Podkreślił, że zawsze dopłaty do wody były normą, ale w przeliczeniu 
na konkretną rodzinę np. 4-osobową była to oszczędność ok. 50 zł. Natomiast 
dla gospodarstwa jednoosobowego to ok. 10 zł. Stwierdził, że ogólna kwota 

może robić jakieś wrażenie, ale dla indywidualnego gospodarstwa nie są to 
duże środki z tytułu takiej dopłaty.  
 

Skarbnik Piotr Gustyn wspomniał o pierwszej sesji budżetowej nowej Rady. 
Zaznaczył, że w budżecie było 200 tys. zł na dopłaty do wody, ale każdy                         

z radnych po wyborach chciał wprowadzić jakieś zadanie inwestycyjne i w tym 
momencie padło pytanie co zrobić ze wspomnianymi środkami, czy będą 
przeznaczone na inwestycje czy na dopłaty do wody. Większość radnych była 

za tym, aby przeznaczyć te środki na zadania inwestycyjne. Podkreślił również, 
że dopłaty do wody pojawiły się ponownie teraz, ponieważ Prezes ZGKiM Sp.          

z o.o. w Kamieniu Krajeńskim złożył wniosek o skrócenie taryfy do Wód 
Polskich. Zaznaczył, że ceny energii poszły bardzo w górę, paliwo również                      
i dlatego na wodzie są duże straty. Zwrócił uwagę na to, że aby wniosek                          

o skrócenie taryfy został pozytywnie rozpatrzony to jednym z warunków było 
oświadczenie ze strony gminy, że jest w stanie wprowadzić dopłaty do wody. 
Takie oświadczenie gmina podpisała i wysłała, informując Wody Polskie, że 

przy tworzeniu nowego budżetu takie środki na dopłaty mogą się pojawić. 
Podkreślił, że taryfa nie została skrócona, ale jest procedowana nowa,                          

a złożone oświadczenie musi zostać wykonane. Zaznaczył, że może 
symbolicznie, ale jest dopłata do wody.  
 

Radny Sebastian Skaja stwierdził, że nie podobają mu się wypowiedzi 
skierowane w kierunku radnej Natalii Marciniak, że żyje na innym świecie. 
Zwrócił uwagę, że nigdy nie zabierał głosu w sprawie dopłat do wody, ale chce 

podkreślić, że inni radni walczyli o te dopłaty przez całą obecną kadencję. 
Stwierdził, że walka wieloletnia była pomijana, natomiast gdy zaczyna się 

kampania wyborcza nagle pojawia się taki pomysł i jest akceptowany. 
Następnie nawiązał do wypowiedzi Pana Skarbnika, że każdy radny chciał 
jakąś inwestycję dla siebie. Podkreślił, że dzieląc 200 tys. zł na wszystkich 

radnych to nie wie jaka mogłaby być to inwestycja, chyba rower dla szkoły. 
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Zaznaczył, że wszystko jest tłumaczone „na okrętkę” i nie ma odpowiedzi na 

pytania.  
 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr LIX/411/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
30 stycznia 2024 roku w sprawie dopłaty do ceny wody dla odbiorców usług, 
podjęta została 13 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się                                   
(B. Januszewski). 
 

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Ad.7. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy Kamień 

Krajeński – Piotr Gustyn. 

 

Radny Sebastian Skaja poprosił, aby kolejne uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu dotyczyły każdego zadania 

osobno. Może być tak, że radni zgodzą się na wszystko lub tylko na niektóre   
z zadań. W tej chwili jest albo wszystko, albo nic, a tak nie powinno być.  
 

Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że myśli, że prawnie nie ma takiej 
możliwości, żeby na jednej sesji wprowadzić uchwałę i za chwilę korygować 

uchwałę wprowadzoną wcześniej. Wyglądałoby to tak, że byłyby 3 uchwały 
dotyczące pomocy finansowej, a zadania powinny być w jednej uchwale. Takiej 
możliwości nie ma.  

 
Radny Sebastian Skaja dodał, że dowiadywał się w innych gminach jak to 
wygląda i jest taka możliwość, ponieważ każde zawarte w uchwale zadanie ma 

realizację w innym czasie. Środki nie są przelewane w jednym czasie, a każda 
uchwała dotyczy innej inwestycji.  

 
Skarbnik Piotr Gustyn podkreślił, że wszystkie wymienione zadania są zawarte 
w uchwale budżetowej. W tej chwili zadania na pomoc dla powiatu 

przekładane są z budżetu. Zaznaczył, że taka pomoc jest najczęściej 
podejmowana na początku roku m. in. na transport zbiorowy, która już jest 
rozpoczęta, podobnie jako pomoc dotycząca budowy chodników i dróg. Nie 

widzi sensu rozdzielania każdego zadania na inną sesję.  
 

Radny Jarosław Dobek stwierdził, że pomoc dla powiatu jest jakimś 
nieporozumieniem. Podkreślił, że jest za realizacją inwestycji w gminie i będzie 
głosował za tą pomocą jednak uważa,  że jest to swego rodzaju szantaż. Dodał, 

że nazwałby to nawet „korupcją urzędową”. Gmina musi przekazywać środki 
powiatowi na zadania, które leżą w jego kompetencji i na które otrzymuje 

środki z budżetu państwa. Stwierdził, że jeżeli tak ma to wyglądać to po co jest 
ten powiat. Chyba po to, aby żerować na gminach, które wchodzą w skład 
powiatu. Uważa, że oszczędności z likwidacji takiego tworu byłyby większe niż 

korzyści z inwestycji, które będą realizowane jeżeli zostaną przekazane środki.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak dodał, że o tym była mowa 

już dawno i powinno być tak, że to powiat wspiera gminy. Niestety powiat jest 
jaki jest i zawsze tłumaczą się brakiem środków.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski dodał, że ustalenia odnośnie pomocy udzielanej 
przez gminy Powiatowi Sępoleńskiemu zostały podjęte podczas Konwentu 

Powiatu Sępoleńskiego. Dodał, że zgadza się z wypowiedzią radnego Jarosława 
Dobka, że inwestycje są powiatowe i w przyszłości powinny być tak 
prowadzone działania, aby zadania te były realizowane przez powiat.  

 
Radny Bogdan Januszewski zastanawiał się do jakiego powiatu gmina 

powinna należeć - chojnickiego czy może nakielskiego. Stwierdził, że na razie 
Powiat Sępoleński powinien istnieć. 
 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie 

 
Uchwała Nr LIX/412/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
30 stycznia 2024 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Sępoleńskiemu, podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad.8. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy Kamień 

Krajeński – Piotr Gustyn. 

 

Radny Jarosław Dobek podkreślił, że przy punkcie dotyczącym umorzeń 
chciałby poruszyć pewien temat. Zwrócił uwagę, że w ostatnim czasie rolnicy 
mają duże problemy z opłacalnością produkcji w wyniku sprowadzania 

różnych produktów ze wschodu. Wspomniał, że protesty na granicy zostały              
w jakiś sposób uspokojone przez obietnice Ministra Rolnictwa. Nadmienił, że 

póki co nie ma rozporządzeń dotyczących obietnic w zakresie utrzymania 
wysokości podatku rolnego. Obecna sytuacja w rolnictwie dotyczy nie tylko 
Polski, ale całej Europy. Protesty przetaczają się przez różne kraje. Podkreślił, 

że przeprowadzał rozmowy z rolnikami odnośnie tego co dalej robić. Rolnicy 
nie chcą utrudniać życia innym ludziom. Pojawił się wśród rolników pomysł, 
że jeżeli nie mogą uzyskać dochodów, a podatek rolny jest formą podatku 

dochodowego to będą masowe wnioski o umorzenie tego podatku. Zapytał 
Pana Burmistrza jak podejdzie do tego problemu, jeżeli większość rolników 

złoży wnioski o umorzenie podatku rolnego. Podkreślił, że osobiście ma duże 
gospodarstwo i wydawało mu się, że można z tego żyć. Niestety czasy są bardzo 
zaskakujące.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że została złożona obietnica co do 

wyrównania dla gmin podwyżki podatku jaka nastąpiła w tym roku. Jeżeli tak 
się nie stanie to nie będzie podejmował samodzielnie decyzji, ale wspólnie                   
z Radą. Zostanie zajęte wspólne stanowisko.    
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Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 

Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr LIX/413/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
30 stycznia 2024 roku w sprawie zasad i trybu umarzania, odraczania lub 
rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 
cywilnoprawny przypadających Gminie Kamień Krajeński lub jednostkom 
organizacyjnym, podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Ad.9. Wprowadzenia do tematu dokonała Inspektor – Daria Krajewska. 
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 

Uchwała Nr LIX/414/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
30 stycznia 2024 roku w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na 
dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła w ramach ograniczania niskiej 
emisji na terenie gminy Kamień Krajeński, podjęta została jednogłośnie                     
14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad.10. Wprowadzenia do tematu dokonała Inspektor – Daria Krajewska. 
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr LIX/415/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
30 stycznia 2024 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju                   
i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 
2024-2026, podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Ad.11. Wprowadzenia do tematu dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Kazimierz Warylak 
poinformował, że Komisje stałe opracowały sprawozdania z działalności za 
2023 rok. Sprawozdania te stanowią załącznik do uchwały, która 

zamieszczona zostanie w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego 
w Kamieniu Krajeńskim. Każdy zainteresowany będzie mógł zapoznać się z ich 

treścią. 
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
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Uchwała Nr LIX/416/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
30 stycznia 2024 roku w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności stałych 
komisji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim za 2023 rok, podjęta została 
jednogłośnie 14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad.12. Wprowadzenia do tematu dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak. 
 Następnie Przewodniczący poszczególnych komisji stałych Rady 

Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim odczytali plany pracy na 2024 rok. 
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr LIX/417/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
30 stycznia 2024 roku w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady 
Miejskiej na 2024 rok, podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad.13. Wprowadzenia do tematu dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak. 

 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 

Uchwała Nr LIX/418/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
30 stycznia 2024 roku w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej                   
w Kamieniu Krajeńskim na 2024 rok, podjęta została jednogłośnie 14 głosami 
za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad.14. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące. 

 
Radna Sabina Lubińska zwróciła się do redaktora Wiadomości Krajeńskich               
z zapytaniem dlaczego gazeta nie jest dostarczana do miejscowości Zamarte.  

 
Radny Sebastian Skaja wspomniał, że jutro będzie ostatni dzień kiedy Pani 
Monika Sabatowska jest Dyrektorem Szkoły Podstawowej w Zamartem. 

Podziękował Pani Dyrektor za kadencję, za włożone serce w tę szkołę, za to, że 
zrobiła tak wiele dobrego. Na „nowej drodze życia” życzył wielu sukcesów                    

i wyraził nadzieję, że zawsze pozostaną w kontakcie. 
 
Radny Bogdan Januszewski podziękował Panu Burmistrzowi za wsparcie 

okazane odnośnie zgłoszonego wniosku dotyczącego pałacu w Radzimiu. 
Podkreślił, że nie spodziewał się tak szybkiej odpowiedzi na złożony wniosek. 
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Zaznaczył, że odpowiedź nie zadawala go do końca, ale myśli, że jest to 

początek rozwoju sprawy i pałac uda się uratować. 
 

Radny Eugeniusz Stryszyk poruszył temat dróg. Podkreślił, że jest wiosna                  

i temat powraca jak bumerang, ale w tym roku ze zdwojoną siłą. Poprosił Pana 
Burmistrza o interwencję. Wspomniał, że zostały obiecane w ubiegłym roku               

4 transporty tłucznia, a były tylko 2. Zwrócił uwagę, że rolnicy o to dopytują. 
Poprosił, aby mieć to na uwadze. 
 Następnie zapytał o możliwość zamiany tłucznia na gruz budowlany, 

ponieważ jest różnica w cenach i jeżeli będzie taka możliwość to poprosi                 
o 1 transport gruzu budowlanego.  
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że temat jest bardzo istotny. 
Podkreślił, że jest bardzo dużo opadów i myśli, że na następną sesję zostanie 

przygotowana uchwała budżetowa zwiększająca środki na drogi. Nadmienił, że 
wspomniane 2 zestawy tłucznia zostały zamówione w starym roku i powinny 
zostać dostarczone. Zapewnił, że transport na pewno dojedzie.  
 

Sołtys wsi Jerzmionki Ewa Połom zapytała o kurs autobusu do miejscowości 
Jerzmionki, który miał zostać uruchomiony od 1 stycznia.  
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że takie były uzgodnienia z PKS 
Chojnice, aby autobus kursował od 1 stycznia. Przesunęło się to do                           

15 stycznia. Na chwilę obecną nie wie jak to wygląda. Podkreślił, że są wspólne 
uzgodnienia ze Starostą i PKS Chojnice odnośnie autobusu do Jerzmionek, 
który będzie jeździł i zabierał młodzież do szkół ponadpodstawowych. 
 

Sołtys wsi Mała Cerkwica Zdzisława Żubka wspomniała, że podczas zebrania 
wiejskiego w ubiegłym roku zostały poruszone tematy chodników i dróg. 

Podkreśliła, że zwracała uwagę na bardzo zły stan chodnika od sklepu do 
świetlicy. Nadmieniła, że sprawę zgłaszała do  Zarządu Drogowego i na chwilę 

obecną nie ma odpowiedzi w tej sprawi. 
 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że jest to droga powiatowa i sprawa 

zostanie zgłoszona do Zarządu Drogowego. Nadmienił, że jeszcze dziś po sesji 
skontaktuje się telefonicznie w tej sprawie. 

 
Radny Jarosław Dobek dodał, że popiera wniosek składany przez Panią Sołtys, 
ponieważ chodniki i drogi są w bardzo złym stanie i są odcinki, które zagrażają 

bezpieczeństwu mieszkańców. Powinien być poprawiany stan chodników, ale 
także dróg, które cały czas są problemem.    
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że na bieżąco informuje powiat                
o stanie dróg i chodników oraz prosi o ich naprawę. Podziękował za zgłoszone 

uwagi w tym zakresie.  
 
Ad.15. Zamknięcie obrad sesji.   

 
K. Warylak – w związku z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady              

LIX sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim. Dziękuję wszystkim za 
obecność. 



12 
 

Na tym obrady LIX sesji zakończono.   

 
 

 
                                                              P r z e w o d n i c z ą c y  
 Protokołowała                                                Rady Miejskiej 

     
/-/ Izabela Turzynska 

                                                               /-/ Kazimierz Warylak  

 
 

 
 
 

 
 
 
 
 

 


